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                                                                                                                              V Praze, dne 17. 2. 2023 

 

Zápis z 1. jednání Koordinační rady doktorských studijních programů, 

konaného dne 17. 2. 2023 

  

• Přítomni: 
prof. JUDr. Radim Boháč, Ph.D. 

doc. JUDr. PhDr. David Elischer, Ph.D.   

prof. JUDr. Aleš Gerloch, CSc. 

prof. JUDr. Bc. Tomáš Gřivna, Ph.D.  

prof. JUDr. Jakub Handrlica, LL.M., Ph.D., DSc. 

prof. JUDr. Kristina Koldinská, Ph.D.  

prof. PhDr. Ladislav Krištoufek, Ph.D. (on-line) 

prof. JUDr. Jan Kysela, Ph.D., DSc. 

doc. JUDr. Jana Ondřejková, Ph.D. 

prof. JUDr. Jan Pichrt, Ph.D  

doc. JUDr. Vojtěch Stejskal, Ph.D. 

prof. JUDr. Pavel Šturma, Dr.Sc.  

prof. JUDr. Richard Král, LL.M, Ph.D., DSc.    

 

• Omluveni: 
prof. JUDr. Veronika Bílková, Ph.D. EMA 

doc. JUDr. Daniel Patěk, Ph.D. 

doc. JUDr. Magdalena Pfeiffer, Ph.D.   

 

• Program:  
1. Úvodní informace – vyjasnění účelu Koordinační rady 

2. Volba předsedy 

3. Informace o reformě doktorského studia  

4. Informace o průběhu LS 2023 v doktorských studijních programech  

5. Odměňování doktorandů za výuku 

6. Různé 

 

• K jednotlivým bodům programu:  
 

ad 1/ Prof. Handrlica zahájil jednání konstatováním, že koordinační rady doktorských 

studijních programů byly na naší univerzitě zřízeny opatřením děkana jako poradní orgány, 



jejíchž účelem je především sdílení informací a názorů na další koncepci studia v doktorských 

studijních programech fakulty. Jedná se o platformu k diskusi nad změnami, které jsou 

očekávány v souvislosti s aktuálně připravovanou novelou vysokoškolského zákona. 

Předpokládá se, že by se koordinační rada doktorských studijních programů, realizovaných na 

Právnické fakultě, měla scházet dvakrát ročně.  

ad 2/ Předsedou koordinační rady byl na návrh děkana prof. Boháče jednomyslně zvolen  prof. 

Handrlica a to z titulu funkce proděkana pro příslušný úsek (doktorské studium).  

ad 3/ Prorektor prof. Krištoufek dále seznámil koordinační radu se stavem legislativních prací 

na novele zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách, a jejích předpokládaných dopadech 

na podobu doktorského studia: 

- v současné době probíhá připomínkování vysokými školami a jejich součástmi. 

V dohledné době lze očekávat již meziresortní připomínkové řízení; 

- nejvýznamnější navrhovanou změnou je zakotvení garantované výše stipendia studentů 

prezenční formy studia ve výši 1,2 násobku minimální mzdy;  

- současně se navrhuje upravit možnost snížit stipendium v případě souběhu s další 

výdělečnou činností; 

- doposud se počítá s účinností novely tak, že nová úprava bude aplikovatelná od 

akademického roku 2024/24 s tím, že nově stanovená stipendia by se neměla týkat studentů, 

kteří nastoupili ke studiu před účinností novely; 

- předpokladem je přijetí nových studentů prezenčního doktorského programu v počtu 

o 1/3 nižším než doposud, k tomu bude třeba, aby fakulty (resp. jejich oborové rady) stanovily 

standardní počet studentů, přijímaných do prezenční formy doktorského studia.  

K dotazu prof. Handrlicy, nakolik se plánované změny dotknou také studentů kombinované 

formy studia prorektor Krištoufek upřesnil, že v kombinované formě studia se změny v zásadě 

nijak neprojeví. Rektorát podle jeho slov plánuje připravit před začátkem letošních letních 

prázdnin pokyny k přípravě přijímacího řízení do doktorského studia pro dobu po účinnosti 

připravované novely zákona o vysokých školách. Následovala diskuse k tomuto bodu, v níž 

vystoupili prof. Boháč, prof. Kysela, prof. Gerloch, prof. Šturma a prof. Pichrt.   

ad 4/ K otázkám organizace výuky v doktorském studiu vystoupil dále vedoucí studijního 

oddělení Mgr. Sojka. Podle něj by bylo vhodné sjednotit zadávání a zapisování předmětů 

v SISu tak, jak je to obvyklé u předmětů vyučovaných v magisterském programu. Garanti stud. 

programů nechť proto zašlou studijnímu oddělení požadavky na vytvoření předmětu v SISu, tj. 

informaci v jakých termínech a čase bude výuka předmětu probíhat, aby bylo možné vyhradit 

místnost. Studijní oddělení následně rozvrh vytvoří v SISu, aby se studenti mohli touto cestou 

přihlásit. Konsignace je třeba předat paní Mgr. Volfové. 

ad 5/ K otázce odměňování doktorandů vystoupil děkan prof. Boháč. Uvedl, že je třeba, aby 

výuka vedená doktorandy nad rámec jednoho semináře týdně byla samostatně honorována, a to 

prostřednictvím přiznání účelového stipendia (tj. nikoli cestou dohod uzavíraných mimo 

pracovní poměr). O něm by mělo být rozhodnuto vždy na konci semestru s ohledem 

na vykonaný rozsah výuky. O tom by garanti měli vždy informovat paní referentku Páralovou 

elektronickou poštou.  

 

Prof. Handrlica na závěr poděkoval členům koordinační rady za účast a avizoval, že 2. zasedání 

se bude konat před začátkem zimního semestru 2023/24.  

 

Zapsal: JUDr. Martin Wagner; Schválil: Prof. Jakub Handrlica 
 


